
DECLARACIÓ INSTITUCIONAL SOBRE LÍNIES EN VALENCIÀ I SOBRE EL 
RESPECTE A LES DECISIONS DELS CONSELLS ESCOLARS 

Enric Nomdedéu Biosca, com a portaveu del Grup Municipal BLOC-Compromís, i  
d'acord amb l’article 84 del Reglament Orgànic del Ple i de les seues Comissions de 
l'Ajuntament de Castelló, proposa l'adopció de la següent:

DECLARACIÓ INSTITUCIONAL

Una vegada més,  ara  amb les supressions de línies  d'ensenyament  públic,  el 
Consell aprofita per continuar la seua ofensiva contra el valencià. Aquesta ofensiva, 
que s'ha intensificat en els últims mesos, inclou l'eliminació de totes les televisions i  
ràdios públiques en la nostra llengua que es podien sentir al territori valencià; ara, és el  
torn de l'ensenyament. 

Des de Conselleria, s'està obligant a que en aquelles escoles que només hi ha 
una línia aquesta siga en castellà, fins i tot en contra del criteri del Consell Escolar. 
Amb aquesta postura, Conselleria no només demostra la seua voluntat de menysprear  
l'ensenyament en valencià, d'anar progressivament eliminant-lo, sinó que a més a més 
carrega  contra  un  dels  pilars  de  l'ensenyament  públic  en  democràcia:  el  diàleg 
necessari entre comunitat escolar i administració, un diàleg que el PP ha substituït per 
l'autoritarisme, per la imposició. Aquest fet es palesa especialment en el cas del CEIP 
Herrero on, en contra del criteri unànim del Consell Escolar i de la inspecció educativa, 
s'elimina l'única línia en valencià de la zona centre de la ciutat.

L'ensenyament en valencià representa, a més d'una necessitat indefugible per una 
llengua minoritzada com és la nostra, una oportunitat magnífica per tal d'integrar a les 
persones nouvingudes, i per tal de contribuir a que el valencià puga ser una llengua 
d'ús i comunicació en tots els àmbits. També cal recordar un fet cabdal: segons han 
demostrat els estudis sociolingüístics i educatius  de les universitats, l'ensenyament en 
valencià és el millor programa per aconseguir alumnat plurilingüe. 

Malauradament, el PP no considera aquestes qüestions com a prioritàries i, per 
motius ideològics, prefereix posar en risc el sistema d'ensenyament en valencià que 
tant ha costat d'engegar per part d'educadors, pares i mares, associacions. Una actitud 
que posa en risc no només el dret de la ciutadania a conéixer i usar el valencià amb 
normalitat, sinó també la pròpia cohesió social de la ciutat i del País.

Davant  d'aquesta  circumstància,  cap  administració  pot  quedar  al  marge. 
L'Ajuntament  s'ha  de  pronunciar  en  contra  d'aquest  fet,  i  exigir  a  Conselleria  que 
rectifique.  Un fet,  aquesta decisió de supressió de línies d'ensenyament públic i  en 
valencià,  que afecta  altres  escoles  de la  ciutat,  com ara  el  Bisbe Climent,  l'Antoni  
Armelles i el Mestre Canós; una decisió inacceptable que representa un atac no només 
al valencià, sinó a l'ensenyament públic en el seu conjunt. Cap línia d'ensenyament  
públic  pot  ser  tancada  mentre  hi  hagen  línies  escolars  concertades  i  cap  línia  en 
valencià pot ser tancada contra el criteri del Consell Escolar. 



En atenció a estes consideracions, i a proposta del Grup Municipal del BLOC-
Compromís, el Ple de l’Ajuntament de Castelló acorda:

1) Exigir a la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport el manteniment de totes 
les línies en valencià actualment existents a la ciutat de Castelló.

2) Exigir a la Conselleria a que respecte, en aquells aspectes que són de la 
seua competència, el criteri del Consell Escolar de cada centre.

3) Traslladar aquest acord a tots els centres escolars públics de la ciutat de 
Castelló.

Castelló de la Plana, 9 d'abril de 2014.

Enric Nomdedéu Biosca
Portaveu del Grup Municipal del BLOC-Compromís


